

208 (III) (Assemblée)

Participation of Member States in the work of the Economic and Social Council

212 (III) (Assemblée)

Assistance to Palestine refugees

284 (X). Co-ordination between the United Nations and the specialized agencies

Resolution of 14 February 1950

The Economic and Social Council

Notes the sixth report of the Administrative Committee on Co-ordination;⁴⁰

Requests the Secretary-General to call to the attention of other organs of the United Nations the desirability of using, wherever possible, the annual reports of the specialized agencies to the Economic and Social Council rather than requesting special reports;

Requests the Secretary-General to call General Assembly resolution 309 (IV) to the attention of the Administrative Committee on Co-ordination and to submit to the eleventh session of the Council any suggestions he or the Committee may wish to make on the matter; and

Recommends to Member Governments which are also members of the International Telecommunication Union that further consideration be given to the time at which meetings of the Administrative Council of the International Telecommunication Union are held.

285 (X). Applications for membership in the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization

Resolutions of 8 and 17 February 1950

A

APPLICATION OF THE REPUBLIC OF KOREA

Resolution of 8 February 1950

The Economic and Social Council,

Having considered the application regarding the admission of the Republic of Korea to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of the Republic of Korea to the organization.

B

APPLICATION OF THE REPUBLIC OF THE UNITED STATES OF INDONESIA

Resolution of 8 February 1950

The Economic and Social Council,

Having considered the application regarding the admission of the Republic of the United States of Indonesia to the United Nations Educational, Scientific and

⁴⁰ See document E/1572.

208 (III) (Assemblée)

Participation des Etats Membres aux travaux du Conseil économique et social

212 (III) (Assemblée)

Aide aux réfugiés de Palestine

284 (X). Coordination de l'action de l'Organisation des Nations Unies et de celle des institutions spécialisées

Résolution du 14 février 1950

Le Conseil économique et social

Prend acte du sixième rapport du Comité administratif de coordination⁴⁰;

Prie le Secrétaire général d'attirer l'attention des autres organes des Nations Unies sur l'opportunité d'utiliser dans toute la mesure du possible les rapports annuels adressés au Conseil économique et social par les institutions spécialisées plutôt que de demander des rapports spéciaux;

Prie le Secrétaire général d'attirer l'attention du Comité administratif de coordination sur la résolution 309 (IV) de l'Assemblée générale et de soumettre au Conseil, pour sa onzième session, toutes suggestions que lui-même ou le comité pourrait formuler à ce sujet; et

Recommande aux gouvernements Membres qui sont également membres de l'Union internationale des télécommunications d'examiner de nouveau la question de la date des réunions du Conseil d'administration de l'Union internationale des télécommunications.

285 (X). Demandes d'admission dans l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture

Résolutions des 8 et 17 février 1950

A

DEMANDE D'ADMISSION DE LA RÉPUBLIQUE DE CORÉE

Résolution du 8 février 1950

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission de la République de Corée comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission de la République de Corée dans cette organisation.

B

DEMANDE D'ADMISSION DE LA RÉPUBLIQUE DES ETATS-UNIS D'INDONÉSIE

Résolution du 8 février 1950

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission de la République des Etats-Unis d'Indonésie comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation,

⁴⁰ Voir le document E/1572.

Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of the Republic of the United States of Indonesia to the organization.

C

APPLICATION OF THE HASHEMITE KINGDOM OF THE
JORDAN

Resolution of 17 February 1950

The Economic and Social Council,

Having considered the application regarding the admission of the Hashemite Kingdom of the Jordan to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, transmitted by that organization to the Council in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization,

Decides to inform the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization that it has no objection to the admission of the Hashemite Kingdom of the Jordan to the organization.

286 (X). Relations with inter-governmental organizations

Resolution of 8 February 1950

The Economic and Social Council

Recommends to Members of the United Nations which are also members of the International Commission for the Scientific Exploration of the Mediterranean Sea to take steps to terminate that organization;

Recommends to Members of the United Nations which are also members of the International Relief Union to take steps to terminate that organization;

Notes with satisfaction the progress made by the Organization of American States in integrating and simplifying the structure of the inter-American system and in developing the relations of the inter-American organizations with the United Nations and the specialized agencies; and

Requests the Secretary-General, in consultation with the Secretary-General of the Organization of American States, to provide the Council, as appropriate, with further information on this subject.

la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission de la République des Etats-Unis d'Indonésie dans cette organisation.

C

DEMANDE D'ADMISSION DU ROYAUME HACHÉMITE
DE JORDANIE

Résolution du 17 février 1950

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné la demande d'admission du Royaume hachémite de Jordanie comme membre de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, que cette organisation a transmise au Conseil en application de l'article II de l'Accord conclu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture,

Décide de porter à la connaissance de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture qu'il ne fait pas d'objection à l'admission du Royaume hachémite de Jordanie dans cette organisation.

286 (X). Relations avec les organisations intergouvernementales

Résolution du 8 février 1950

Le Conseil économique et social

Recommande aux Membres des Nations Unies qui sont également membres de la Commission internationale pour l'exploration scientifique de la mer Méditerranée de prendre des mesures pour liquider cette organisation;

Recommande aux Membres des Nations Unies qui sont également membres de l'Union internationale de secours de prendre des mesures pour liquider cette organisation;

Constate avec satisfaction les progrès accomplis par l'Organisation des Etats américains pour intégrer et simplifier la structure du système interaméricain et pour développer les relations des organisations inter-américaines avec l'Organisation des Nations Unies et les institutions spécialisées; et

Prie le Secrétaire général de fournir au Conseil, de concert avec le Secrétaire général de l'Organisation des Etats américains, les renseignements complémentaires qu'il pourrait être opportun de lui donner à ce sujet.